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71 Tilslutningsbidrag for kollegiebyggeriet SA/TF 11574
72 Fælles miljøstyringsprojekt i Frederiksborg Amt MM/TF 11840
73 SRO (styring- regulering- og overvågningsanlæg) til 

spildevand MM/TF 11842
74 Licitation for TV-inspektion af kloakledninger i Jægerspris 

kommune HPS/TF 11843
75 Ellekildehøj 12 - ansøgning om pavillon AS/TF 11844
76 Ansøgning om legalisering af kystbeskyttelse ud for matr. nr. 

8f, Bakkegårde, Hjortevej 74 MM/TF 11845
77 Ansøgning om udstykning af del af ejendommen 

Skamdalsvej 12 MM/TF 11435
78 Etablering af Den kommunale Virksomhed AK/TF 11847
79 Nye vedtægter for MOFAI/S HPS/TF 11849
80 Lokalplan 13 C - fremtidige ramme for Baunehøj Efterskole AS/TF 11850
81 Udsmykning af rundkørsel i Lyngerup SL/TF 11851
82 Takstblad for Jægerspris Vandværk MB/TF 11852
83 Status Vandmålersagpr. 1. august 1998 MB/TF 11854
84 Fødevarekontrollen statsliggøres MM/TF 11855
85 Naturklagenævnets afgørelse om opfyld ved dige ved 

Vængetvej MM/TF 11856
86 Offentligt- privat samspil på spildevandsområdet MTP/TF 11857
87 Grønt regnskab MTP/TF 11858
88 Forslag til kollektiv trafikplan 1998 for Hovedstadsområdet AS/TF 11859
89 Orienteringssager AMJ/KU 11862

Lukket dagsorden 
Punkt Resumé Init, Sagsid
90 Kyndby Losseplads SA/TF 11860



Jægerspris Kommune
Teknik- og miljøudvalget

Side 3

Punkt 71

Mode i TMU d. 27-08-98

Journalnr. TF-06.01.15029 Sagsid: 11574 Sagsbehandler: SA/TF Fmd. init.

Tilslutningsbidrag for kollegiebyggeriet

Økonomi: 1,08 mill. kr.

Sagsfremstilling:

Firmaet Dines Jørgensen & CO har senest ved skrivelse dateret den 13. august 1998 fulgt op på den 
verserende sag vedrørende anmodning om nedsættelse af tilslutningsbidrag til kloakfonden.

Sagen er tidligere behandlet af udvalget på møde den 25. juni 1998. Sagen er herefter tilført 
økonomiske oplysninger som ønsket af udvalget.

Det foreligger nu oplyst, at man fortsat ønsker at nedsive overfladevandet. Det interne 
spildevandssystem på ejendommen skal etableres på bygherrens foranledning og udgift. ( ca. 
550.000 k r). Hertil kommer en ikke beregnet udgift til etablering af nedsivningsanlæg for 
overfladevand.

Indførelse af stik for spildevand skal etableres af kloakforsyningen, dette vil overslagmæssigt koste 
ca. 18.000 ki*.

Der påtænkes opført 60 ungdomsboliger. 56 boliger opføres som etrumsboliger på 25 m2, 4 boliger 
opføres som 1 1/2 rumsboliger på 35 m2. Bebyggelseprocenten vil blive ca. 18.

Ansøgningen begrundes med, at der er tale om meget små boligenheder der beboes af en person. 
Dette ses i relation til en normal bolig med i gennemsnit ca. 2-3 personer pr bolig.

Betalingsvedtægten.
Jægerspris Kommunes betalingsvedtægt er godkendt af byrådet på møde den 16. december 1997. 
Vedtægten er trådt i kraft den 1. januar 1998.

Det fremgår afbetalingsvedtægtens kap. 3.1, at tilslutningsbidraget udgør 18.000 kr ekskl. moms i 
det aktuelle tilfælde.

Byrådet kan i særlige tilfælde fastsætte tilslutningsbidraget lavere end standardtilslutningsbidraget, 
dog aldrig lavere end de faktisk afholdte udgifter.

Med 60 ungdomsboliger vil der således være tale om et bidrag på maksimalt 1.08 mill. ekskl. 
moms. eller på minimalt kr. 18.000 kr.

Relevante hensvn.
Afdelingen finder, at det ansøgte er sagligt begrundet og således omfattet af “betalingslovens” 
muligheder for at fastsætte et reduceret bidrag. ( lov nr. 325 af 14. maj 1997)
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En vurdering må bero på saglige hensyn, tillige vil en afgørelse have præcedens i forhold til senere 
ens begrundede ansøgninger.

Under hensyn hertil og til, at hver bolig maksimalt vil belaste spildevandssystemet svarende til 
ca.50 % af normalsituationen foreslås meddelt nedslag i tilslutningsbidraget. I vurderingen indgår 
tillige det forhold, at der er tale om en samtidig tilslutning af et stort antal enheder til kun en 
stikledning.

Indstilling:

Det indstilles, at udvalget over for økonomiudvalget og byrådet anbefaler, at tilslutningsbidraget på 
vilkår nedsættes til f.eks.:

% af normal bidrag Tilslutningsbidrag i 
1000 kr.

Nedsættelse af 
tilslutningsbidrag i 

1000 kr.
100 1.080 0

A 90 972 108
B 80 864 216
C 70 756 324
D 60 648 432

De foreslåede vilkår er, -

1. Ansøger etablerer nedsivning af tag og overfladevand overholdende vilkår fastsat i forbindelse 
med fremsendelse af ansøgning om nedsivningstilladelse (krav om olieudskiller m.v.).
2. At en nærmere undersøgelse kan godtgøre at nedsivning kan ske som tilsigtet.

Beslutning:

(xb JU A y, <aU  sCaM— ^

6 b

FÆLLESFORVALTNINGEN
Brev Ib.nr.______
Jr.nr.:___________
Besvaret:_______
Sagen til: ØV~ 5A i • ^
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Punkt 72

Mode i TMU d. 27-08-98

Journalnr. BM-09.00 Sagsid: 11840 Sagsbehandler: MM/TF

Fælles miljøstyringsprojekt i Frederiksborg Amt

Fmd. init.

Økonomi: kr. 10.000 i 1998, kr. 10.000 i 1999.

Sagsfremstilling:
Økonomisk afdeling den 17. august 1998
Der er ikke afsat midler i budgettet til nedennævnte. Kontoen for kommuneplanlægning har et 
restbudget på kr. 44.000.

Sagsfremstilling:
Frederiksborg Amt har foråret 1998 inviteret amtets kommuner til at deltage i et fælles 
miljøstyringsprojekt. Der har været to orienterende møder, hvor kommunens erhvervskoordinator 
har deltaget. Det påregnes indledningsvis at rette projektet mod plastbranchen i visse kommuner og 
mod auto- og/eller metalvirksomheder i andre kommuner. Der vil blive nedsat arbejdsgrupper.
I projektet vil der være en fase med temamøder, hvor de forskellige former for miljøstyring 
gennemgås. Senere kan der arbejdes konkret ud fra forholdene på de enkelte virksomheder.

Kommunen forpligter sig til at være behjælpelig med at pege på virksomheder, hvor projektet vil 
kunne genenmføres, og til som minimum at indgå i et samarbejde med virksomhederne om de 
emner, de selv ønsker taget op med kommunen.

Kommunens rolle i et sådant projekt er af vejledende karakter, og noget anderledes end den 
traditionelle tilsynsrolle.
Afdelingen kan pege på en række virksomheder, der kan tænkes at gå ind i projektet med det 
nødvendige engagement.
Det er vanskeligt at gøre tidsforbruget op. Der er ikke afsat midler i budgettet til formålet, hvorfor 
det anbefales at tage beløbet fra kontoen for kommuneplanlægning.

Fællesforvaltningen, 10. august 1998
Det indstilles, at kommunen tilmelder sig projektet, med finansiering som foreslået.

Beslutning:

Ut c^Sc~.£U SL^

fællesforvaltningen
Brev lb.nr.  --------- -——
Jr. nr,:
Besvaret: ---------------:— —
Sagen #  0 ^  ^

* n n  %
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Punkt 73

Møde i TMU d. 27-08-98

Journalnr. BM-06.01.00 Sagsid: 11842 Sagsbehandler: MM/TF Fmd. init.

SRO (styring- regulering- og overvågningsanlæg) til spildevand

Økonomi: Beløbet på 570.000 kr. tages fra Spildevandspuljen. (er frigivet).

Sagsfremstilling:

Jægerspris Kommunes renseanlæg har i 1997 renset som de bedste i Frederiksborg Amt. Trods 
dette er der behov for forbedringer og fornyelser inden for overvågning af renseanlæg , 
pumpestationer og bygværker. Dette skyldes dels, at der stadig mangler overvågning af 
pumpestationer, bygværker og renseanlæg, dels at det eksisterende edb-system ikke er sikret i 
forbindelse med overgangen til år 2000.

Formålet med projektet er:

1. At sikre en effektiv arbejdsgang i forbindelse med driften af renseanlæg, pumpestationer og 
bygværker.

2. At sikre en høj kvalitet i spildevandsbehandlingen ved løbede at sende alle alarmer og vigtige 
procesparametre til vagthavende personale, således at fejl kan rettes i tide.

3. At edb sikre kommunens spildevandsanlæg m.h.t. år 2000 problematikken

4. At forhindre slamflugt på Neder Dråby og Tørslev Renseanlæg.

Projektet består i et SRO-anlæg til indsamling af procesdata fra samtlige renseanlæg, 
pumpestationer, bassiner m.m..

Der oprettes en central operatørstation på Tørslev Renseanlæg, hvor alle alarmer og vigtige 
procesparametre samles, således at vagthavende personale har fuldt overblik over anlæggenes 
drifttilstand, og dermed mulighed for øjeblikkelig indgriben over for fejl og driftsforstyrrelser.

Med den nye operatørstation er anlægget forberedt til eventuelle udvidelser. Det vil således være 
muligt, at tilkoble andre anlæg f.eks. vandværker.

Dele af ovennævnte projektet indgik i licitation afholdt 9. oktober 1997. Tilbudene var således:

Dansk Automation & Analyse A/S, Køge kr. 253.505,00
I. Kjærgård A/S, Solrød Strand kr, 360.000,00
Kyhlensø Automatik El-anlæg A/S, Frederiksberg kr. 375.940,00
Danfoss System Automatik, Herlev kr. 580.000,00
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Lavestbydende tilbud var Dansk Automation & Analyse A/S, Køge.

Det blev besluttet at arbejde videre med denne leverandør, men, bl.a. på baggrund af klager over 
udfald på pumpestationen i vænget og slamflugt fra Neder Dråby Renseanlæg, at udvide det 
oprindelige projekt, til at omfatte indsamling af data fra samtlige anlæg, pumpestationer, bassiner 
m . m .

Det blev også besluttet at indhente tilbud på omlægning af den eksisterende dataindsamlingen fra de 
nuværende 18 pumpestationer, da denne er baseret på operativsystemet OS2, der ikke er år 2000 
sikret, og derfor snarest skal udskiftes.

Tilbud blev indhentet hos licitationens lavestbydende: Dansk Automation & Analyse A/S, Køge

Med disse udvidelser fas følgende budget:
Dansk Automation & Analyse A/S, Køge kr. 513.245,00 
I Kriiger A/S - tilpasning til SRO (Ndr. Dråby) kr. 35.000,00 
Uforudsete udgifter kr. 21.755,00
i alt kr. 570.000,00

Fællesforvaltningen 18 august 1998

Det indstilles overfor økonomiudvalg og byråd, at der indgås aftale med Dansk Automation & 
Analyse A/S, Køge og I Kriiger A/S om implementering af ovennævnte projekt.

Beslutning:
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Mode i TMU d. 27-08-98

Journalnr. BM-06.01.06 Sagsid: 11843 Sagsbehandler: HPS/TF
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Fmd. init.

Licitation for TV-inspektion af kloakledninger i Jægerspris Kommune

Økonomi: ca. 500.000 kr. (er frigivet)

Sagsfremstilling:

Jægerspris Kommune har ca. 60 km. spildevandsledninger. Det er kommunens ansvar, at disse 
ledninger er i forsvarlig stand, så der ikke opstår opstuvninger og oversvømmelser. Der har i de 
senere år været flere tilfælde af oversvømmelser i kældre m.m.

Der er ikke tidligere foretaget systematisk inspektion af brønde og ledninger. For at bedømme 
brøndenes og ledningernes stand skal der løbende foretages TV-inspektion af disse. Også for at 
undgå at nyasfalterede veje skal graves op kort tid efter færdiggørelse p.g.a. kloakproblemer. Det 
indgår ligeledes som en del af kommunens arbejde med revision af spildevandsplan, at ledningerne 
bedømmes. Det er en ligeledes en forudsætning for at vurdere kommunens forventede omkostninger 
til kloakfornyelser.

Forvaltningen har bedt Hedeselskabet om at udarbejde materiale for indbudt licitation af dele af 
kommunens kloakledninger.

Det drejer sig i første omgang om kloakledninger i Gerlev, Dalby, Kyndby, Jægerspris og 
Lyngemp, i alt ca. 18 km. Herved skabes et samlet overblik over ledningernes tilstand i disse byer.

Hedeselskabet vurderer umiddelbart, at TV-inspektion kan udføres for 450-500.000 kr. ekskl. 
moms. I anlægsbudget for spildevandsområdet, renovering af kloakledninger, er i 1998 afsat kr. 
2.970.000. Omkostningerne til TV-inspektion anvendes fra denne pulje.

I henhold til kompetenceplan for det tekniske område har Teknik- og miljøudvalget kompetence til 
at vælge det laveste tilbud. Teknisk Afdeling anmoder om bemyndigelse til at vælge den laveste 
tilbud ved licitationen.

Fællesforvaltiiingeu den 18 august 1998:

Det indstilles at

- TV-inspektion af kloakledninger udbydes i indbudt licitation
- Teknisk Afdeling bemyndiges til at vælge laveste tilbud

Beslutning:

FÆLLESFORVALTNINGEN
Brev Ib.nr. ___________
Jr.nr.:____________ _______
Besvaret:
Sagen til:_H -45— Ø k 'iW  (.}(?<>
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Punkt 75

Møde i TMU d. 27-08-98

Journalnr. BM-02.00.08 Sagsid: 11844 Sagsbehandler: AS/TF Fmd. init.

Ellekildehøj 12 - ansøgning om pavillon

Økonomi:

Bilag: Kort over området.

Sagsfremstilling:

Flemming Johnsen, Ellekildehøj 12 har den 6. april 1998 søgt om dispensation til, at hans 7,3 m2 
pavillon med stråtag kan blive stående 2 m fra naboskel og med højden 3, 15 m.

Flemming Johnsen ansøgte allerede den 11. august 1997 om dispensation til pavillonen med højden 
3,15 m og afstand til naboskel på 2,5 m. Da bygninger i 5 m skelbræmmen højst må være 2,50 m 
høje foretog Teknisk Afdeling en nabohøring hos naboen Grethe Olsson, Ellekildehøj 10. Grethe 
Olsson accepterede den ansøgte placering ved brev af 8. august 1997, Teknisk Afdeling godkendte 
herefter pavillonen.

Da Flemming Johnsen opsatte pavillonen i august 1997 var der ikke en tydelig markering af 
naboskel. Siden er rejst et hegn i naboskellet og det kan derfor konstateres, at der ikke er 2,5 m til 
skel, men kun 2 m mellem pavillon og skel

Flemming Johnsens seneste ansøgning om dispensation til at bibeholde pavillonen har igen været i 
nabohøring. Grethe Olsson, Ellekildehøj 10 har gennem sin advokat protesteret mod, at pavillonen 
kan blive stående 2 m fra skel. Den ændrede holdning er begrundet i at ejendommen Ellekildehøj 12 
er overbebygget og at pavillonen har stråtag. Desuden anføres at pavillonen skal flyttes til en 
afstand af min. 10 m fra skel på grund af stråtaget.

Grete Olssons advokat anfører i et brev af 16. juli 1998, at Flemming Johnsen har opført en carport, 
som er bygget ud over skellinien mod vej. Udvalget for Teknik og Miljø gav den 27. sept. 1990 
dispensation til opførelse af den nævnte carport direkte i skel mod vej (min. 6 m), direkte i skel mod 
sti (min. 2,5 m) og med bygningshøjde 3,6 m (max. 2,5 m).
Flemming Johnsen har i et brev af 4. aug. 1998 bekræftet, at udhænget på carporten overskrider 
vejskellet med 20 cm i det ene hjørne.

Teknisk Afdelings bemærkninger:
Baggrunden for at ejeren af Ellekildehøj 10 ikke længere kan acceptere pavillonen 2 m fra skel må 
formodes at have sammenhæng med en strid om fælleshegnet, som både har været behandlet af 
hegnsynet og landvæsenskommissionen. Ejeren af Ellekildehøj 10 tabte sagen ved begge instanser.

Det er korrekt, at ansøgers ejendom Ellekildehøj 12 er lidt overbygget. En sommerhusgrund må 
efter småhusreglementet højst bebygges 10 % og den er på nuværende tidspunkt med pavillonen på 
10,4%.
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Det anføres fra Grethe Olsson's advokat, at en pavillon med stråtag skal holdes 10 m fra skel som 
foreskrevet for sommerhuse. Det er et kommunalt skøn om en pavillon med stråtag skal omfattes af 
reglerne for sommerhuse (kap. 11) med min. 10 m til skel eller om en pavillon skal omfattes af 
reglerne for overdækkede terrasser eller udhuse (kap. 12), hvor der ingen afstandskrav er til 
bygninger med stråtag. Teknisk Afdeling har hidtil vurderet, at en ansøgning om pavillon med 
stråtag skal behandles efter kap. 12 - uden særlige afstandskr av for stråtag.

Indstilling: Det indstilles:
1. at udvalget meddeler dispensation til at pavillonen på Ellekildehøj 12 kan blive stående med 

nuværende placering 2 m fra skel (krav 2,5 m) højde 3,15 m (krav 2,5 m). Desuden indstilles 
dispenseret for bebyggelsesprocent 10,4 % (max. 10 %).

2. at udvalget fastholder sin beslutning af 27. sep. 1990 om at carporten på Ellekildehøj 12 kan 
opføres direkte i vejskel og at ejeren påbydes at lovliggøre sin carport, således at vej skellet 
respekteres.

Beslutning:

FÆLLESFORVALTNINGEN
Brev Ib.nr.____
Jr.nr.:_______ _
Besvaret:___ _
Sagen til: A^>
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Punkt 76

Møde i TMU d. 27-08-98

Journalnr, BM-01.05.02 Sagsid: 11845 Sagsbehandler: MM/TF Fmd. init.

Ansøgning om legalisering af kystbeskyttelse ud for matr. nr. 8 f, Bakkegårde, 
Hjortevej 74

Økonomi:

Sagsfremstilling:

Ejerne af ovennævnte ejendom har 26.06.98 fra Frederiksborg Amt fået varsel om påbud om 
lovliggørelse af forholdene iht. naturbeskyttelseslovens § 15. Der må ikke foretages ændring i 
tilstanden af strandbredder og af andre kyststrækninger, der ligger inden for kystbeskyttelseslinien, 
og der må ikke etableres hegn.
Strandarealet er indhegnet med hvide rør, og der er foretaget en opfyldning med store natursten på 
et underlag af fiberdug. Ejerne blev bedt om enten af fjerne det henlagte materiale og hegnet, eller at 
søge om lovliggørelse.

15.07.98 sendte ejerne ansøgning om at måtte bibeholde det udførte arbejde som kystsikring, og 
Kystinspektoratet har 20.07.98 bedt Jægerspris Kommune om en udtalelse.

Ejerne beskriver, at forbipasserende før opsætning af hegn havde en tendens til at lægge sig mellem 
grundens rosenbuske, og at bølgerne ved højvande skyller langt ind i deres bevoksning. Ansøgerne 
anfører, at der aldrig har været indsigelse mod det tidligere hegn. Der er fotos i sagen.

Teknisk Afdelings bedømmelse:
De udlagte sten har karakter af et et stendige, og hegnet holder forbipasserende væk fra grundens 
beplantning. Bevoksningen går betydeligt længere ned mod strandkanten end på nabogrundene. 
Umiddelbart bag hegnet er man begyndt at slå vegetationen, der derved er på vej mod 
græsplænepræg. Der er ikke tegn på erosion på grundene nord og syd for, hvorfor det virker 
usandsynligt, at der skulle være stort behov for kystsikring på netop denne ejendom.

Amtet har i 1996 gjort indsigelse overfor de daværende ejere mod det daværende hegn og oplag af 
haveaffald.

Matr.nr. 8f Bakkegårde er meget tæt på Grundejerforeningen Homsveds fællesareal, hvorfor 
strandområdet er meget benyttet. Grunden er lang og smal, og ligger med den brede side til 
stranden. Hele ejendommen ligger strandværst for strandbeskyttelseslinien, både den ny og den 
gamle. Det er en ejendom, hvor offentlighedens adgang til stranden gør det er svært at finde 
privatliv.

Fællesforvaltningen, 17.08.98:
Det indstilles, at Jægerspris Kommune udtaler til Kystinspektoratet, at behovet for kystsikring er 
tvivlsomt.
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Beslutning:

p æ l l e s f o r v a l t n in g e n
Brev lb.nr._____________
Jr.nr.:_________
Besvaret: _______
Sagen til:.
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Punkt 77

Møde i TMU d. 27-08-98

Journalnr. TF-01.04P21 Sagsid: 11435 Sagsbehandler: MM/TF Fmd. init.

Ansøgning om udstykning af del af ejendommen Skarndalsvej 12

Økonomi:

Bilag: udstykningsplan for for matr.nr. 49 c Kyndby, sag nr 98/229 af 29.07.98, 

Sagsfremstilling:

På vegne af ejeren af Skamdalsvej 12 søger landinspektør Erik Jensen 31.07.98 om udstykning af 
matriklens bebyggelse indrettet med tre lejligheder. Der har tidligere været søgt principielt om 
udstykningen, se udvalgets punkt 63 fra 25.06.1998 for en fremstilling af det hidtidige sagsforløb. 
Udvalget besluttede at afvente en egentlig udstykningsplan.

Der søges om at frastykke en parcel 2 ca 1.500 m med bygningen på 390 m , der (uden 
godkendelse) er indrettet med tre lejligheder, til beboelse. Bebyggelsesprocenten vil blive ca 26. 
Bebyggelsesprocenten må maksimalt være 25 i landzone.

Parcel 1 vil få en beboelse på ca 113 m2, og en maskinhal på ca 400 m2. Der vil fortsat være 
landbrug på ialt 6,1 ha.

Parcel 2 får uændret adgang direkte til Skamdalsvej. Parcel 1 etablerer ny direkte adgang til 
Skamdalsvej - i en overgangsperiode vil den eksisterende adgang kunne benyttes af begge parter. 
Der er ikke gjort rede for adgangsvejen for hver enkelt af de tre lejligheder. Teknisk Afdeling 
bedømmer, at det vil være muligt at etablere fornøden adgang.

De tre lejligheder er ikke bedømt i forhold til byggeloven, og der er ikke med den nærværende 
ansøgning søgt om godkendelse af 3 lejligheder. Teknisk Afdeling vil starte en byggesag for 
indretning af lejligheder, hvis udstykningen godkendes.

Amtet har 18.06.98 tilkendegivet, at hvis ikke amtet havde modtaget en udstykningsplan inden 
04.08.98, ville amtet anmode om at den verserende politisag blev genoptaget. En udstykningsplan 
ville blive behandlet sammen med en udtalelses fra Jægerspris Kommune.

Fællesforvaltningen, 17.08.98:
Den nu foreliggende ansøgning drejer sig om at bibeholde forholdene som de er i dag.

I den verserende sag kræves, at den nyeste del af bygningen på parcel 2 rives ned, nemlig den del 
der er parallelt med vejen. Denne bygning er genopført som landbrugsbygning efter at have været 
nedbrændt, men med stuehuspræg. Den del, der er vinkelret på vejen (en gammel staldbygning) kan 
bibeholdes. Stalden var oprindeligt bygget sammen med ejendommens stuehus. Delvis nedrivning 
kræver opførelse af mur til den gamle stald, en måde bygningen ikke har været afsluttet på.
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Lovlig anvendelse af overflødiggjorte landbrugsbygninger kan være til virksomheder indenfor 
håndværk eller kontor, iht. § 37.

Det indstilles, at udvalget overfor økonmiudvalg og byråd anbefaler tilladelse til udstykning iht. 
planlovens § 35 overfor amtet, for at undgå at rive eksisterende bygninger ned.
Det anbefales, at der udstykkes et areal, der er så stort, at bebyggelsesprocenten for parcel 2 bliver 
på 25, og der etableres særlig vejadgang fra parcel 1 inden 3 år.

Beslutning:

FÆLLESFORVALTNINGEN
Brev Ib.nr. __________________
Jr.nr.:________________ _____
Besvaret:__________________
Sagen til: 0>^O ^ V r  ______ H H

1 « .
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Punkt 78

Mode i TMU d. 27-08-98

Journalnr. BM-00.01002 Sagsid: 11847 Sagsbehandler: AK/TF Find. init.

Etablering af Den Kommunale Virksomhed

Økonomi:

Bilag: Forslag til Den Kommunale Virksomhed af den 17.07.1998
Notat om opgavebeskrivelse for den kommunale Virksomhed af den 03.08.1998 
Notat om forslag til organisation i forbindelse med etablering af Den Kommunale 
Virksomhed af 03.08.1998.

Sagsfremstilling:

Revisionsfirmaet Ernst & Young har den 17. juli 1998 afsluttet analysen af det tekniske område og 
har i den forbindelse beskrevet et forslag til etablering af en kommunal virksomhed på det tekniske 
område. Sagen er tidligere behandlet på teknik- og miljøudvalgets møde den 25. maj 1998.

På baggrund af Ernst & Youngs rapport har administrationen udarbejdet et forslag til organisation af 
det videre arbejde omkring etableringen af Den Kommunale virksomhed.

Forslaget indebærer, at der etableres 6 arbejdsgrupper, der i løbet af 1998 og 1999 tilvejebringer de 
forskellige redskaber og oplysninger, der er nødvendige for driften af Den Kommunale 
Virksomhed, således at der ved årsskiftet til år 2000 er etableret en kommunal virksomhed, der på 
markedsvilkår kan skabe sammenhæng mellem politiske målsætninger og indsatsområder for den 
tekniske service. Det forudsættes, at der sikres en synliggørelse og skabes et grundlag for 
prioritering af de ydelser, der leveres af Den Kommunale Virksomhed.

Arbejdsgrupperne referere til en styregruppe sammensat af repræsentanter fra de afdelinger i 
administrationen, der påvirkes af omlægningen samt af repræsentanter for institutioner og skoler.

Fællesforvaltningen den 27.07.1998:

Det indstilles, at der nedsættes en styregruppe og at der arbejdes videre med projektet i henhold til 
opgavebeskrivelsen.

Beslutning:

FÆLLESFORVALTNINGEN
Brev Ib.nr._________ ________
Jr.nr.:___________ _______
Besvaret: _ _ _ _ _
Sagen til: ■ 7 h  AlC l '^ a>
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Punkt 79

Mode i TMU d. 27-08-98

Journalnr. BM-07.04.00P24 Sagsid: 11849

Nye vedtægter for MOFAI/S

Sagsbehandler: HPS/TF Fmd. init.

Økonomi:

Sagsfremstilling:

Regelgrundlag: Bekendtgørelse om affald
Lov om kommunernes styrelse

Bilag: Forslag til vedtægter for MOFA I/S af 1. maj 1998
Notat af 3. april 1998 fra Advokatfirma Bech-Bruun & Trolle

Jægerspris Byråd vedtog på møde den 30. oktober 1997 nye vedtægter for MOFA I/S (Modtage
stationen for olie- og kemikalieaffald i Frederiksborg Amt). Vedtægterne erstatter en ti-årige 
overenskomst for modtagestationen, der formelt udløb den 31. august 1997.

I følge vedtægterne skulle Hillerød Kommune fortsat varetage den daglige ledelse og administration 
af modtagestationen.

Efterfølgende har den juridiske rådgiver vurderet, at den skitserede model for samarbejdet med 
Hillerød Kommune kunne betragtes som en omgåelse af Tjenesteydelsesdirektivet.

Som konsekvens heraf er ændret i vedtægterne i § 6.2, § 6.3„ § 7.5, § 8 samt § 16.3 for såvidt angår 
samarbejdsrelationen til Hillerød Kommune. MOFA I/S vil efterfølgende indgå samarbejdsaftale og 
lejekontrakt med Hillerød Kommune. Derudover er foretaget en enkelt praktisk rettelse i § 4.3.

Ændringerne har ingen praktisk betydning i forhold til Jægerspris Kommunes daglige samarbejde 
med MOFA I/S.

Fællesforvaltningen den 13. iuli 1998:

Det indstilles at anbefale overfor ØK/Byråd at 

- godkende de forelagte vedtægter for MOFA I/S

Beslutning:

OjL C—

FÆLLESFORVALTNINGEN
Brev Ib.nr._______ ___________
Jr.nr.: _______ ____
B e s v a r e t : _____________
Sagen til: Ø k . & /k  tø fe W/°| '18
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Punkt 80

Mode i TMU d. 27-08-98

Journalnr. BM-01.02.05P16 Sagsid: 11850 Sagsbehandler: AS/TF Fmd, init.

Lokalplan 13 C - fremtidige ramme for Baunehøj efterskole

Økonomi:

Bilag: lokalplanforslag 13 C.

Sagsfremstilling:

Efter et møde med Teknisk Afdeling den 29. juni 1998 fremsender arkitekt Alice Josefsen et 
lokalplanforslag på vegne af den selvejende institution Baunehøj Efterskole, Lokalplanen omfatter 
et område mellem Runegårds Allé og Lille Bautahøjvej.

Formålet med lokalplanen er at give mulighed for at fastlægge rammer for bebyggelse samt pla
cering af fremtidig adgangsvej, således at Baunehøj Efterskoles samlede aktiviteter kan foregå på 
egen grund. Efterskolen har i dag til huse både i egne bygninger i området og i lejede bygninger på 
den sydlige nabogrund, der ejes af Baunehøj fonden.

Både fordi den nye efterskolelov fra 1996-97 stiller øget krav om selveje og fordi lejeaftalen med 
Baunefonden kan siges op med kun et 1 års varsel, ønsker efterskolen mulighed for en snarlig 
udflytning af sine aktiviteter fra de lejede bygninger til nye bygninger på egen grund. Efterskolen 
har i den forbindelse oplyst, at der ikke ved lokalplanforslaget vil ske en udvidelse af skolens 
elevkapacitet. Bliver lejemålet sagt op mister efterskolen sit spisested, elevboliger og lærerboliger.

På skolens egen grund ligger i dag - foruden en del af elev- og medarbejderboligerne - 
undervisningslokaler, værkstedslokaler, samlingslokaler samt sportshal, ridehal, og hestestald.
I de senere år er er bebyggelsen blevet renoveret og der er skabt større sammenhæng i den 
forskelligartede bebyggelse. Ved en samling af alle aktiviteter på egen grund vil der være behov for 
opførelse af et spisehus med opholdsrum, fire elevhuse hver med plads til 12 elever, tre 
medarbejderboliger, pedelværksted med depot og materialerum, garagebygning til skolens 
maskinpark samt medarbejderbiler. I Lokalplanen udlægges byggefelter til disse bygninger foruden 
et byggefelt til cykelskur.

Endvidere skal der etableres en ny adgangsvej til skolen, da den nuværende adgangsvej delvis er 
etableret over den sydlige nabogrund.

Afdelingens bemærkninger:
Lokalplanområdet er omfattet af Regionplanens bestemmelser vedr. støjkonsekvenszonen omkring 
Jægerspris Skydeterræn,

Lokalplanområdet er beliggende i kystnærhedszonen og der skal søges om dispensation for 100 m 
beskyttelseslinie om fortidsminder og for 100 m strandbeskyttelseslinie.
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Lokalplanområdet er omfattet af kommuneplanramme K - 01,(off. område - ved Baunehøj) med 
anvendelse til efterskole eller lignende med boliger, max. bygningshøjde på 8,5 m, - idrætshaller 
eller lign. dog 13 m, bebyggelsesprocent på max. 40 %.

I forbindelse med vedtagelse af lokalplan 13 C vil den nuværende lokalplan 13 B fra 19.04.1994 
blive ophævet.

Indstilling: Det indstilles:
1. at der indføjes i lokalplanforslagets § 5:

“Ved gennemførelsen af de enkelte byggerier i lokalplanen skal det tilsikres, at der anvendes 
bygningsmæssige konstruktioner, der indendørs - og i muligt omfang udendørs - reducerer 
støjniveauet fra forsvarets aktiviteter/ekstem støj mest muligt”,
“Inden opførelse af nye bygninger i lokalplanområdet, skal det sikres, at der er tilstrækkelig 
kapacitet i skolens private rensningsanlæg”.

2. at udvalget anbefaler over for ØK/byråd, at lokalplanforslaget udsendes i offentlig høring.

Beslutning:

I I { I I * I _  ̂ ' f  . O . A 1A U o - t'.td -  <AA

HiA
1

J Z *

\(h)r

FÆLLESFORVALTNINGEN
Brev I b . n r . ________
Jr.nr.: ________________
Besvaret: _________
Sagen til: Ø L ,
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Punkt 81

Mode i TMU d. 27-08-98

Journalnr. BM-05.14.10 Sagsid: 11851 Sagsbehandler: SL/TF

Udsmykning af rundkørsel i Lyngerup

Fmd. init.

Økonomi:

Sagsfremstilling:

Jægerspris Kommune har fra Vej - og Trafikafdelingen i Frederiksborg Amt modtaget et forslag til 
udsmykning af rundkørslen i Lyngerup. Forslaget er fremkommet fra Lyngerup Bylaug.
Forslaget går ud på, at opstille en stenskulptur udarbejdet af vor lokale kunstner Sean Mc. Kenna.

Amtet har tiltrådt ideen under forudsætning af, at Bylauget kan financiere projektet og fremover 
varetager den nødvendige vedligeholdelse af anlægget, uden udgift for amtet.

Beskrivelse af projektet er vedlagt som bilag.

Fællesforvaltningen den 15.07.98.

Det indstilles at tiltræde forslaget efter de samme forudsætninger som opstillet af amtet.

Beslutning:

FÆLLESFORVALTNINGEN
Brev Ib.nr._____
Jr.nr.:_________
Besvaret:______
Sagen til: 5  L
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Pimkt 82

Mode i TMU d. 27-08-98

Journalnr. BM-13.02.02055 Sagsid: 11852 Sagsbehandler: MB/TF Fmd. init.

Takstblad for I/S Jægerspris Vandværk

Økonomi:

Bilag: Fremsendt forslag til takstblad for I/S Jægerspris Vandværk af den 18. juni 1998. 

Sagsfremstilling:

Teknisk Afdeling har modtaget forslag til takstblad for I/S Jægerspris Vandværk i brev af den 18. 
juni 1998.

I/S Jægerspris Vandværk er privat. I henhold til Vandforsyningslovens § 53, stk. 1, skal private 
vandværkers takstblade godkendes af kommunalbestyrelsen i den kommune, hvor vandet forbruges.

Rimelig ensartede vandtakster fra kommunens forskellige vandværker bør tilstræbes ifølge 
vejledningen “Fastsættelse af vandværkstakster” fra Danske Vandværkers Forening og Danmarks 
Private Vandværker. En nøjagtig sammenligning mellem I/S Jægerspris Vandværks og Den 
Kommunale Vandforsynings takster i 1999 kan ikke udføres på nuværende tidspunkt, da de 
kommunale takster ikke er fastlagt endnu. Udfra Teknisk Afdelings overslagsberegninger vides det 
dog, at I/S Jægerspris Vandværks takster vil komme til at ligge tæt op ad Den Kommunale 
Vandforsynings.

Det tilrådes endvidere i ovennævnte vejledning, at kommunen før godkendelse af private 
vandværkers takster bør se på vandværkets årsregnskab og budget. Dette er blevet gjort, og 
regnskaberne har vist god balance mellem udgifter og indtægter.

INDSTILLING:

Det indstilles, at I/S Jægerspris Vandværks takstblad godkendes.

Beslutning:

FÆLLESFORVALTNINGEN
Brev Ib.n r . __________ _
Jr.nr.:______________________
B e s v a r e t :_______________
Sagen til: HE>
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Punkt 83

Mode i TMU d. 27-08-98

Journalnr. BM-13.02.02P21 Sagsid: 11854 Sagsbehandler: MB/TF Fmd. init.

Status Vandmålersag pr. 1. august 1998

Økonomi:

Sagsfremstilling:
BILAG:

Bilag 1: Skema vedr. status for klarmeldinger af forberedende installationer samt for montering af 
målere.
Bilag 2: Skema vedr. status for vandmålersagens økonomi.

Status for vandmålerprojektet er opgjort pr. 1 august. Status gennemgås kort nedenfor:

Milt. målere:

Det fremgår af bilag 1, at der i både helårshuse og i sommerhuse stadig mangler at blive monteret 
målere i forhold til den oprindelige tidsplan (tallene er fremhævet). Målerne bliver ikke monteret af 
Vandforsyningens folk, men af udefra kommende VVS-installatører;

For det første har kommunen en aftale med 2 af de store entreprenører, således at de sætter målere 
op direkte ved udførelsen af de forberedende installationer.

For det andet har kommunen en aftale med 2 entreprenører, således at de monterer målere på 
allerede klargjorte adresser mod betaling. De 2 entreprenører monterer dels indvendige målere, dels 
målere i målerbrønde. Entreprenørerne har udført dette arbejde i små 2 måneder, og det har vist sig, 
at det er temmelig tidskrævende at montere de indvendige målere. Folk skal træffes hjemme ved 
monteringen, og det kan tage tid at få en aftale på plads.
Til gengæld går monteringen i målerbrønde hurtigt. 1 mand kan montere ca. 35 målere pr. dag, 
hvilket ligger over det antal, som vi indtil nu har regnet med, at det var muligt at nå.

Siden de 2 entreprenører er begyndt at sætte målere op mod betaling, er der blevet sat ialt 1.050 
målere op af 2 mand. Dette svarer til et gennemsnitligt antal på ca. 24 målermonteringer pr. mand 
pr. arbejdsdag. Der mangler pr. 1. august at blive monteret 3770 målere. Disse skal ifølge tidsplanen 
monteres inden midten af oktober, hvor målerne skal være på plads aht. indkøring af EDB- 
afregningssystemer osv. Dvs. de skal monteres i løbet af 2,5 måneder. Såfremt der fortsat kun vil 
være 2 mand på opgaven, vil der skulle monteres ca. 35 målere pr. mand pr. arbejdsdag. Teknisk 
Afdeling vil sætte 1-2 ekstra mand på opgaven. Med 3 eller 4 mand ialt på opgaven vil der skulle 
monteres henholdsvist 23 og 17 målere pr. mand pr. arbejdsdag.



Side 22f Jægerspris Kommune 
Teknik- og miljøudvalget

Vi vil sørge for at hyre folk til monteringsarbejdet, således at vi ikke får nogen problemer med at 
klare monteringsarbejdet kapacitetsmæssigt. Der kan dog ikke monteres målere på adresser, hvor 
borgerne ikke har færdiggjort de forberedende installationer, så vi er afhængige af, at borgerne far 
klargjort deres installationer.

Mht. information:

Teknisk Afdeling har i uge 30 udsendt en erindringsskrivelse til alle borgere, som på dette tidspunkt 
ikke havde klarmeldt Deres ejendomme til kommunen.

Der har været mange henvendelser til kommunen som følge af skrivelsen. Nogle folk har ringet og 
fortalt, at deres ejendom allerede er klargjort, selvom den ikke er blevet registreret. Andre har endnu 
ikke faet udført de forberedende installationer og har ringet for at fa noget mere at vide om, hvad de 
skal foretage dem i den forbindelse. Vi har i Teknisk Afdeling en klar fornemmelse af, at 
erindringsskrivelsen har virket efter hensigten.

Flere større grundejerforeninger (eksempelvis Homsved) far klargjort deres installationer og 
monteret målere i august/september.

Vandmålerprojektets økonomi:

Status for vandmålerprojektets økonomi ses på bilag 2. Generelt giver tallene ikke anledning til 
bemærkninger.

Der kan dog lægges mærke til, at udgifterne til reparationer af rør og stopventiler ikke mere er 
tilknyttet antallet af udskiftede stophaner, da denne sammenkædning er urealistisk. Vi har istedet 
valgt at se udgifterne samlet, idet en del af reparationerne af rør sker uden sammenhæng med 
udskiftelse af stophaner, men blot med en frigravning - derfor vil en sammenkædning bevirke, at 
udgifterne pr. udskiftning af stophane vil virke uforholdsmæssigt store.

Derudover ses det, at der på nuværende tidspunkt kun er blevet brugt 35 % af det samlede beløb 
afsat til indførelse af vandmålere. Når EDB-systememe bliver indkøbt (kontrakten til køb af 
ForbmgsAffegningsSystemet er undervejs), vil forbrugsprocenten stige betragteligt.

INDSTILLING:

Til orientering.

Beslutning:

b

FÆLLESFORVALTNINGEN

Brev Ib.nr. 
Jr.nr.:___
Besvaret:. 
Sagen til:.
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Pmikt 84

Mode i TMU d. 27-08-98

Journallir. BM-09.12.00 Sagsid: 11855 Sagsbehandler: MM/TF Fmd. init.

Fødevarekontrollen statsliggøres

Økonomi:

Sagsfremstilling:

Folketinget vedtog 25.juni 98 Fødevareloven. Opgaverne på fødevareområdet vil fremover skulle 
løses af en central statslig enhed og et antal regionale enheder. Der er nedsat et centralt udvalg, der 
skal fremsætte forslag til fremtidig struktur på området, såvidt muligt inden 31.12.98. Der regnes 
med, at der skal være omkring 10 centre, og muligvis en række satelitter foruden. Der kan blive tale 
om at inddrage de nuværende laboratorier.

Kommunernes Landsforening deltager i dette udvalg, og opfordrer 26. juni kommunerne til at 
overveje, hvordan de miljøkontrolopgaver, der i dag varetages af LMK-enhedeme, fremover skal 
løses, og til at kommunerne går i gang med at opgøre de personalemæssige og økonomiske 
konsekvenser af afviklingen af fødevarekontrollen.

Udvalget har bestilt en konsulentredegørelse ved MercuriUrval/Carl Bro. De enkelte MLK-enheder 
er ved at besvare en række detaljerede spørgsmål om sig selv.

Nogle Miljø- og Levnedsmiddelkontrolenheder udfører mange miljøopgaver, fx tilsyn. Dette gælder 
ikke enheden i Frederikssund; de eneste miljøopgaver, Jægerspris Kommune får udført, er 
spildevands - og drikkevandsanalyser. Laboratoriet har et godt lokalkendskab i området, og der er 
opbygget et godt samarbejde i årenes løb. Andre laboratorier vil kunne udføre de samme analyser.

“Levnedsmiddelkontrollen I/S Frederiksborg Amt Vest” er et interessentskab, der ejes af 7 
kommuner.
Det forventes, at bestyrelsen drøfter fremtidig status og driftsopgaver.

På nuværende tidlige stade i processen er det ikke muligt at give tilbagemelding til KL.

Fællesforvaltningen, 22.07.98
Til efterretning.

Beslutning:

FÆLLESFORVALTNINGEN 
Brev Ib.nr.
Jr.nr.:___________ __________
Besvaret: __
Sagen til: H H  -ctfc
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Punkt 85

Mode i TMU d. 27-08-98

Journalnr. BM-01.05.02 Sagsid: 11856 Sagsbehandler: MM/TF Fmd. init.

Naturklagenævnets afgørelse om opfyld ved dige ved Vængetvej

Økonomi:

Sagsfremstilling:

Naturklagenævnet har 23. juli 98 truffet afgørelse i sagen om opfyld ved et dige over en strækning 
på ca 250 meter på matr.nr. 2a m.fl. Nr.Dråby, og stadfæstet amtets afgørelse. Således skal 
ejendommens ejer fjerne opfyldningsmaterialet, der stammer fra anlægsarbejder i Jægerspris 
Kommune (fjernvarme og opstuvningsbassin i Vænget til spildevand). Retableringen skal være 
udført inden 1. november 1998, og arbejdet skal udføres på den den mest skånsomme måde for 
områdets natur og således, at den retablerede tilstand harmonerer med stedets naturforhold. 
Nærmere retningslinier for arbejdets udførelse og retableringen fastsættes af Frederiksborg Amt.

Afgørelsen er endelig og kan ikke indbringes for anden administrativ myndighed. Der kan 
anlægges retssag til prøvelse af afgørelsen inden 6 måneder.

Amtet har 24.juli 1997 afgjort, at opfyld på og neden for den kystvendte side af diget skal fjernes. 
Jægerspris Kommune har 5. maj 1997 anbefalet, at opfyldet kan bibeholdes.

Fællesforvaltuingen, 17.08.98:
Det indstilles, at afgørelsen tages til efterretning.

Beslutning:
-ĉLa, l/C(

g(luL

|j t t  ^  ^  f  1 ^  l e d U ) V w
i

FÆLLESFORVALTNINGEN
Firov I b . n r . ________
Jr.nr.:___. .
Dosvaret: __
Sagen til: & h  h
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Journalnr. BM-06.01.00 Sagsid: 11857 Sagsbehandler: MTP/TF

Offentligt- privat samspil på spildevandsområdet

Fmd. init.

Økonomi:

Bilag: Udviklingskontrakter og feasibilitystudier - Offentligt - privat samarbejde
Ansøgning til Erhvervsffemme Styrelsen^

Sagsfremstilling:

Borgmestrene i Bycirkelsamarbejdet har den 11. juni 1998 drøftet muligheden for offentligt-privat 
samspil på spildevandsområdet.

Foranlediget af borgmestermødet, indkaldte Stenløse Kommune til møde mellem de tekniske chefer 
i Bycirklen den 26. juni 1998, hvor også konsulent for Erhvervsfremme Styrelsen Tage Dræbye 
deltog.

Erhvervsffemme Styrelsen har et program for udviklingsprojekter i offentligt-privat sammenhæng 
indenfor miljøteknik.

De tekniske chefer besluttede at søge Erhvervsffemme Styrelsen om støtte til et præ-feasibility 
studie for at få opstillet mulige offentlige-private samarbejdsmodeller indenfor spildevandsområdet 
i kommunerne i Bycirklen. Det rådgivende ingeniørfirma COWI har bistået med ansøgningen.

Erhvervsfremme Styrelsen har den 5. august 1998 meddelt, at den har bevilget 50.000 kr. til præ- 
feasibility studiet. COWI er anmodet om at udføre studiet. De nærmere forhold fremgår af vedlagte 
bilag.

Udkast til rapport for opgaven forventes at foreligge fra COWI omkring 1. oktober. Herefter der kan 
tages politisk beslutning om der skal udarbejdes et feasibilitystudie.

Indstilling:

TMU sender sagen til ØK til orientering.

Beslutning:

c J th u -S r t.

PÆLLESFORVALTNINGEN
Brev Ib.nr.
Jr. nr.:
Besvaret:
Sacjen fif

KTP



Jægerspris Kommune
Teknik- og miljøudvalget

Side 26

Punkt 87

Mode i TMU d. 27-08-98 

Journalnr. BM-00.01008

Grønt regnskab

Sagsid: 11858 Sagsbehandler: MTP/TF Fmd. init.

Økonomi:

Sagsfremstilling:

Der blev i 1995 udarbejdet et grønt regnskab for Frederikssund-fingerens kommuner. Der er nu 
kommet et forbedret Grønt regnskab for 1996-1997.

Regnskabet, der er nemt overskueligt har følgende konklusion.

• Der bør ydes en indsats for vandløbene, idet stort set ingen km vandløb kan overholde de tilladte 
forureningsværdier, der er sat for de forskellige vandløb.

• Kun fa kommuner har ansat en Agenda 21 medarbejder.

• Kun få kommuner har opnået Grønt Flag, Blåt Flag eller opnået grøn nøglemærkning.

• I halvdelen af kommunerne er der færre trafikuheld end tidligere.

• Genanvendelsesprocenten af affald er høj og det er mængden af brændt affald også.

• Kommunerne overholder deres krav til udledningmænger i m3 vand, kvælstof, fosfor og BOD.

• Vandforbruget pr. indbygger er svagt reduceret i kommunerne 

Indstilling:

TMU sender sagen til ØK til orientering.

Beslutning:

f æ l l e s f o r v a l t n in g e n
Brev I b . n r . ______
Jr.nr.:
Besvaret:___ _____
Sagen til: Q>j<
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Punkt 88

Møde i TMU d. 27-08-98

Jøurnalnr. BM-13.05.02 Sagsid: 11859 Sagsbehandler: AS/TF

Forslag til kollektiv trafikplan 1998 for Hovedstadsområdet

Fmd, init.

Økonomi:

Sagsfremstilling:

Hovedstadsområdets Trafikselskab (HT) har sendt forslag til kollektiv Trafikplan 1998 til 2010 ud i 
offentlig høring. I høringsperioden fra 20. juni til 1. okt. 1998 kan evt. kommentarer sendes til HT.

Efter høringsperioden vil der blive udarbejdet en endelig Kollektiv Trafikplan for hovedstads
området, som afløser Kollektiv Trafikplan 1993,

Den overordnede målsætning er en udbygning af den kollektive trafik med øget vægt på service, 
kvalitet, koordinering og sammenhæng mellem de forskellige trafiktilbud.

Kollektiv Trafikplan 1998 er opbygget i tre dele:
- en statusdel,
- en mål- og perspektivdel,
- og en handlingsdel.

Den lokale betjening uden for fingerbyen fside 35. 62 og 104 i forslaget!
Den kollektive trafik står svagt i landområder, fordi det hovedsagelig er befolkningsgrupper, der 
ikke har andre transportmuligheder, som benytter et kollektivt transport middel, d.v.s. overvejende 
børn, skole- og uddannelsessøgende samt ældre. De erhvervsaktive udgør en meget lille del af de 
kollektive kunder i landområdeme. Den lave belægning på busserne i landområdeme er hverken 
miljømæssig eller økonomisk set hensigtsmæssig.

Meget tyder på at busbetjeningen i landområdeme i fremtiden skal suppleres med alternativ 
betjening med telebusser og integration af kommunal særkørsel med kollektiv trafik.

Det er et kvalitetsmål for HT, at busbetjeningen i landområder suppleres med alternativ 
behovstilpasset betjening, f. eks telebusser, i et tæt samarbejde med kommunen.

HT agter at forbedre sin kundeservice ved at sænke rejsetiden med 10 -15  %. Det sker bl. a. ved at 
der i 2002 åbnes et nyt dobbeltspor mellem Ballerup og Frederikssund, som betyder en ca. 10 min. 
kortere rejsetid mellem Hovedbanegården og Frederikssund.

Mellem kommunecentre uden for byfingrene indføres 20 min. busdrift i myldretiden, hvis der er 
tilstrækkeligt kundegrundlag.

HT vil sammen med 20 relevante kommuner vurdere konkrete fordele og ulemper ved telebusdrift 
med eller uden integration af de kommunale kørselsordninger. Det er dog en betingelse at de berørte
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kommuner er interesseret i i ændringer af denne art. HT vil tage et område af gangen i et tempo på 
ca. 3 - 5 kommuner pr. år. En omlægning afkørslen forudsættes som udgangspunkt at være 
udgiftsneutral for HT.

Teknisk Afdelings bemærkninger:
Sammenfattende finder afdelingen, at der i forbindelse med forslag til Kollektiv Trafikplan 1998 
bør samarbejdes med HT om følgende:
- 2o min.'s drift på E 229,
- Styrkelse af busservice i yderområderne af hensyn til pendlere, ældre, studerende m.v.
- Undersøge mulighederne for koordinering af buskørsel mellem HT og visse dele af den 
kommunale trafikbetjening, herunder alternative løsninger, som telebus og teletaxa.
Endelig bør der stilles spørgsmål til HT om nødvendige ændringer af kørselen skal være 
udgiftsneutrale.

Indstilling: Det indstilles, at udvalget meddeler HT, at Jægerspris Kommune ønsker tiltag, som kan 
give bedre busservice af kommunens yderområder og snarlig 20 min.'s myldretidsfrekvens på E 
229.

Beslutning:

FÆLLESFORVALTNINGEN
Brev Ib.nr._______ ___________________
Jr.nr.: ____________________________
Besvaret:______ ____________________ _
Sagen til: ___

A - S  lV"> -  98"
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Punkt 89

Mode i TMU d. 27-08-98

Journalnr. BM-00.01I00

Orienteringssager

Sagsid: 11862 Sagsbehandler: AMJ/KU Fmd. init.

Økonomi:

Sagsfremstilling:

1. Beslutninger of dagsorden fra Udvalget for Teknik og Miljø i Fr.borg Amt den 4.8.1998

2. Beslutninger og dagsorden fra Udvalget for Teknik og Miljø i Fr.borg Amt den 18.8.1998

3. Medd. fra Frederiksborg Amt om ejendomme indstillet til Oliebranchens Miljøpulje.

4. Referat fra udvalgsformandsmøde torsdag den 11.6.1998 på Slangerup Rådhus.

5. Medd. fra Frederiksborg Amt om Vandkvalitet og vandforbrug i de enkelte kommuner i Amtet.

6. MiljøDanmark for august 1998.

7. Orientering fra Miljøstyrelsen nr. 5. 1998 ( miljøtilsyn 1996).

8. Stads & Havne ingeniøren juni/juli 98.

9. DSBs grønne regnskab 1998.

10. Landsplannyt nr. 23 i 1998.

Beslutning:

FÆLt.ESFORVALT K'INGtN  
Drev Ib.nr.
Jr.nr.:
£3osvaret:_
Sagen til: A  K  &


